
 
   

Bilag 1 Oversigt over politisk behandling 
 
 
Teknik- og Miljøudvalget den 8. april 2024, Orientering om revideret 
belægning ifm. opgradering af Frederiksberggade (Strøget) 
 
En opgradering af Frederiksberggade (Strøget) blev vedtaget i marts 

2023 og består primært af en fornyelse af gågadebelægningen. Fore-

ningen Business Improvement District Frederiksberggade (BID Frede-

riksberggade) foreslår at anlægge en kunstnerisk belægning. Derfor 

indgår Teknik- og Miljøforvaltningen i et samarbejde med foreningen, 

der desuden ønsker at finansiere en kunstskitse og søge fondsmidler til 

de ekstra omkostninger forbundet med den nye belægning. Teknik- og 

Miljøudvalget orienteres om, at samarbejdet indgås og deraf følgende 

nyt ibrugtagningstidspunkt. 

 
Sagen blev taget til orientering.  
 
 
Borgerrepræsentationen den 2. marts 2023, Opgradering af Frede-
riksberggade (Strøget), Indre By 
 
Med Budget 2022 blev det besluttet at igangsætte en foranalyse af en 
fysisk opgradering af Frederiksberggade fra Vester Voldgade til Gam-
meltorv. Formålet er at omdanne gaden til et grønnere og mere attrak-
tivt byrum. Foranalysens scenarie 2, der indebærer ny belægning samt 
tilvalg vedrørende belysning og ændret indgang til Strøget, vurderes 
bedst at imødekomme projektets formål og høringssvar. Foranalysen 
viser dog, at en fysisk opgradering af Frederiksberggade ikke kan stå 
alene, da der også er behov for en øget driftsmæssig og administrativ 
indsats, så gaden ikke på sigt kommer til at fremstå som i dag. En ind-
sats i relation til forstærket renhold og afklaring af muligheder for at re-
gulere anvendelsen af facader og facadearealer skal der findes særskilt 
finansiering til. 
 
Indstillingen blev godkendt uden afstemning. 
  
Teknik- og Miljøudvalget videreførte følgende protokolbemærkning, 
som Dansk Folkeparti tilsluttede sig: 
”Partierne er enige om, at indgangen til Strøget trænger til et væsent-
ligt løft. Partierne er også enige om, at en løsning af indgangens in-
dretning bør afvente en endelige afgørelse af om, hvordan den ende-
lige løsning for Vester Voldgade bliver.” 
 
 
Teknik- og Miljøudvalget den 30. januar 2023, Opgradering af Frede-
riksberggade (Strøget), Indre By 
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Med Budget 2022 blev det besluttet at igangsætte en foranalyse af en 
fysisk opgradering af Frederiksberggade fra Vester Voldgade til Gam-
meltorv. Formålet er at omdanne gaden til et grønnere og mere attrak-
tivt byrum. Foranalysens scenarie 2, der indebærer ny belægning samt 
tilvalg vedrørende belysning og ændret indgang til Strøget, vurderes 
bedst at imødekomme projektets formål og høringssvar. Foranalysen 
viser dog, at en fysisk opgradering af Frederiksberggade ikke kan stå 
alene, da der også er behov for en øget driftsmæssig og administrativ 
indsats, så gaden ikke på sigt kommer til at fremstå som i dag. En ind-
sats i relation til forstærket renhold og afklaring af muligheder for at re-
gulere anvendelsen af facader og facadearealer skal der findes særskilt 
finansiering til. 
 
 
Et samlet udvalg stillede følgende ændringsforslag som erstatning af 
2. at-punkt: 
  
”at løsningsscenarie 2 inkl. tilvalg 1 danner grundlag for færdigprojek-
tering og anlæg af en fysisk opgradering af Frederiksberggade (Strø-
get), jf. bilag 6.” 
  
Indstillingens 1. at-punkt blev taget til efterretning uden afstemning. 
  
Den således ændrede indstillings 2. at-punkt blev anbefalet over for 
Økonomiudvalget og Borgerrepræsentationen uden afstemning. 
  
Indstillingens 3. at-punkt blev anbefalet over for Økonomiudvalget og 
Borgerrepræsentationen uden afstemning. 
  
Det samlede udvalg afgav følgende protokolbemærkning: 
”Partierne er enige om, at indgangen til Strøget trænger til et væsent-
ligt løft. Partierne er også enige om, at en løsning af indgangens in-
dretning bør afvente en endelige afgørelse af om, hvordan den ende-
lige løsning for Vester Voldgade bliver.” 
 


